



هُودًا مَلِكُكَ يَأْتِيكَ (متى ٢١ : ٥)

اليوم هو الدخول المتوج لرب المجد يسوع إلى أورشليم تكميلاً لنبوذة زكريا النبي الذي قال "هُودًا مَلِكُكَ يَأْتِي إِلَيْكَ" (زكريا ٩ : ٩). السيد المسيح هو بالحقيقة ملكنا... على رتبة ملكي صادق رئيس كهنة... ملك البر... ملك السلام كما وضحه لنا القديس بولس الرسول في الرسالة إلى العبرانيين (٦ : ٢٠ - ٧ : ٢). هو أيضاً رب الأرباب وملك الملوك كما ذكر القديس يوحنا في كتابه سفر الرؤيا (١٧ : ١٤).

ومملكة هذا الملك العظيم ليست محدودة بعدد من السنوات بل هي بلا نهاية... فهذا الملكوت ليس لحاجات الجسد بل روحي... "لأنَّ لَيْسَ مَلَكُوتُ اللَّهِ أَكْلاً وَشُرْبًا، بَلْ هُوَ بِرٌّ وَسَلَامٌ وَفَرَحٌ فِي الرُّوحِ الْقُدُسِ" (رومية ١٤ : ١٧).

إننا بحملنا اليوم في أيدينا سعف النخيل ندعو الرب يسوع لدخول قلوبنا ليؤسس مملكته فيها وذلك من خلال صليبه المحيي... وبالتالي تمتلئ أركان الفؤاد بالمحبة والسعادة والسلام... وحينئذ نصيح مع الجموع الغفيرة بهتاف لايسكت "أَوْصَنَّا لِابْنِ دَاوُدَ" (متى ٩ : ٢١).

هؤلاء الناس البسطاء أعلنوا اليوم إيمانهم بالمسيح كمخلص وأنه هو المسيا المنتظر والملك. كانوا ينشدون له بالكلمة العبرانية التي كانت محبوبة لهم "أوصنا" والتي تعني خلصنا الآن... كانوا يعرفون الكتب المقدسة وخاصة سفر المزامير وذلك عند ترديدهم لهذا "أه يا ربَّ خَلِّصْ! أه يا ربَّ أَنْقِذْ! مُبَارَكُ الْآتِي بِاسْمِ الرَّبِّ. بَارِكْنَاكُم مِّنْ بَيْتِ الرَّبِّ" (مزامير ١١٨ : ٢٥-٢٦).

في الطريق إلى أورشليم... إنه وقت لنمشي فيه لنرى بأكثر وضوحاً الرؤيا الإلهية عما كان عنه في العهد القديم. انه وقت لتنتفح فيه بالفرح الذي من خلاله نوجد في المسيح. لقد أتى الرب إلينا اليوم ليأخذنا إلى رحلة الإنتصار... إلى رحلة الفرح... إلى رحلة القيامة... إلى رحلة الصعود إلى السماء. إنها رحلة كانت فيها الفرصة سانحة لهذا الشعب كله لكي يؤمن بالمسيا المخلص... ولكن القديس يوحنا الإنجيلي يخبرنا بأنه "إِلَى خَاصَّةٍ جَاءَ، وَخَاصَّةً لَمْ تَقْبَلْهُ" (يوحنا ١ : ١١).

Behold, your King is coming to you

(Matthew 21:5)

- ❖ Today is the triumphal Entry of Our Lord Jesus into Jerusalem as a fulfillment of the prophecy from Zechariah 9:9. "**Behold your King is coming to you.**" Jesus is indeed our true King. He is The "**High Priest forever according to the order of Melchizedek...King of Righteousness... King of Peace**" As explained to us by Saint Paul (Hebrews 6:20 - 7:2)." He is also "**Lord of lords and King of kings**" as written by Saint John in the book of revelation (17:14).
- ❖ This kingdom is not limited in duration to certain years, but is eternal; this kingdom is not physical, but spiritual. "For the kingdom of God is not eating and drinking, but righteousness and peace and joy in the Holy Spirit." (Romans 14:17).
- ❖ While bearing our palm branches today in our hands we invite our Lord Jesus to enter our heart in order to establish His kingdom inside us with His palmed Cross. And consequently our hearts will be shaken with love, happiness and peace... shouting the same with the crowd unceasingly "**Hosanna to the Son of David!**" (Matthew 21:9).
- ❖ Those modest people announced their belief in Jesus as Saviour, Messiah and King. They were crying the lovely word "Hosanna" which means; Save us now. They knew well the book of Psalms when chanting their adoring song "**Save now, I pray, O Lord; O Lord, I pray, send now prosperity. Blessed is he who comes in the name of the Lord!**" (Psalms 118: 25-26).
- ❖ In the way to Jerusalem...it is time to walk in more revelation than we have had in the past. It is time to be encapsulated in the joy of Who we are in Him. Today The Lord have come for us, to take us on a journey....a journey of victory, a journey of happiness, a journey of resurrection and a journey of ascension into heaven. This was the last offer of our Lord Jesus to His own people and yet Saint John reminded us that "**He came unto his own, and his own received him not**" (John 1:11).

Church News and Schedule by telephone:

514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonny@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service schedule

مواعيد الخدمة

+ Evening Paschal prayers	Sun 6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية (اليوم)
+ Morning Paschal prayers	Mon 8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Mon 6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Morning Paschal prayers	Tue 8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Tue 6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Morning Paschal prayers	Wed 8½ - 10½ AM	+ البصخة الصباحية
+ Evening Paschal prayers	Wed 6½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Covenant Thursday	Thu 8½ - 2 A-P	+ خميس العهد
+ Evening Paschal prayers	Thu 5½ - 9 PM	+ البصخة المسائية
+ Good Friday	Fri 9 - 6 A-P	+ الجمعة العظيمة
+ Apocalypse	Sat 12 - 7 AM	+ أبو غالمسيس
+ Easter Holy Liturgy	Sat 7 - 12 P-A	+ قداس عيد القيامة
+ Sham El Neseem Holy Liturgy	Mo 5½-7½ AM	+ قداس شم النسيم

n

أخبار الكنيسة

١. تقام صلوات البصخة المقدسة إبتداء من مساء اليوم صباحاً ومساءً. كما تقام صلوات خميس العهد والجمعة العظيمة وليلة أبوغالمسيس وقداس العيد وشم النسيم كما في مواعيد الخدمة في الصفحة المقابلة.
٢. سوف تقوم الكنيسة بطبع عدد محدود من كتب البصخة المقدسة لأسبوع الآلام والجمعة العظيمة باللغات القبطية والعربية والفرنسية والإنجليزية برجااء الحجز لدى مكتبة الكنيسة.
٣. يقام حفل الترتيب الكنسية يوم العيد من ١٢ - ٢ مساءً.
٤. يقام الحفل السنوي لكنيسة مارمرقس مساء الجمعة ٢٤ أبريل بعد العيد مباشرة - التذاكر موجودة بالقاعة.
٥. تقام مسيرة يوم السبت ٢٥ أبريل القادم للمطالبة بحق أولياء الأمور في إختيار التعليم الديني لأولادهم.
٦. تقم الكنيسة معسكر صيفي لأطفال المرحلة الإبتدائية إبتداءً من الأسبوع الأخير من يونيو وحتى نهاية أغسطس للإستعلام والحجز رجاء الإتصال ببنيفين أسعد (514)583-6243.

CHURCH NEWS

1. The Holy Pascha prayers will start today evening and will continue every day in the morning and in the evening. The prayers of Thursday, Good Friday, Apocalypse, the Holy Liturgy of the Feast of Resurrection and Sham El Nesim will be as scheduled in the service schedule.
2. The church will print a limited number of the Pascha books (in Coptic, Arabic, French and English languages), reserve your copy at the bookstore.
3. The celebration of the Sunday school will be on Sunday (the feast day) from 12:00 noon – 2:00 p.m.
4. The annual fundraising of Saint Mark church will be held on Friday, April 24, tickets are available at the church's hall.
5. A walk will be organized next Saturday, April 25, to claim parents' right to decide their children's studies with concern to religion.
6. The church is organizing a summer camp for the children of the primary stage starting the last week of June till the end of august, for information and reservation please contact Nevine Assaad (514)583-6243.